
ZAŠTO KITIMO BOŽIĆNO DRVCE? 

 

       Kićenje božićnog drvca je jedno od najpoznatijih i najpopularnijih običaja 

vezanih uz Božić. Mnogi ljudi, zapravo, ne znaju zašto se kiti božićno drvce i 

zašto se povezuje sa Isusovim rođenjem. 

       Božićno drvce se ukrašava na različite načine. Prije su ljudi božićno drvce 

ukrašavali slasticama i suhim voćem, umjesto lampica stavljali svjećice, a vrh 

bora se ukrašavao zvijezdom ili anđelom. Danas bor ukrašavamo šarenim 

kuglicama, titrajućim lampicama, a u podnožje bora stavljamo jaslice. Kićenje 

božićnog drvca ima dugu povijest iako nema direktnih dodirnih točaka sa 

Isusovim rođenjem.  

Kićenje drvca je etnološka tradicija; 

drvo simbolizira povezanost neba i zemlje. 

Tradicija kićenja jele u Hrvatsku je došla 

oko 1850. godine. Postoji mnogo legendi i 

mitova koji nam govore zašto se kiti bor za 

Božić i zašto ga je Katolička crkva 

prihvatila. Izdvojila sam tri legende koje su 

mi se činile najbolje i najstvarnije.  

Mnogi ljudi vjeruju da se pravi razlog 

kićenja bora krije još u rimskoj povijesti. Rimljani su voljeli pretjerivati u svemu 

pa su počeli kititi jelke i sva ostala drvca. Kako je Rim 

osvajao mnoga područja i zemlje tradicija se širila i tako 

došla do Katolika.  

Prema crkvenim zapisima piše da je bor u obliku 

trokuta pa simbolizira Sveto Trojstvo.  

Neki pak tvrde da je bor povezan s rajskim drvom 

koje je ukrašeno u čast Adamu i Evi. U današnje vrijeme 

kod nas svi slave Božić i kite bor, a najviše mu se vesele 

djeca.                    


